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The difference in properties of jets initiated by quarks and gluons as a result of pp collisions
opens up the possibility of their recognition. Special quark–gluon discriminators of jets are built
for this purpose. This paper discusses methods for measuring the fractions of quark and gluon jets
in jet sample using the quark–gluon jet discriminator. This makes it possible to measure various
characteristics of quark and gluon jets. The technique of such measurements for modern hadron
colliders is discussed.

Различие свойств струй, инициируемых кварками и глюонами в результате pp-столкно-
вений, открывает возможность их распознавания. Для этого строятся специальные кварк-
глюонные дискриминаторы струй. В работе обсуждается метод измерения доли кварковых и
глюонных струй в выборке с помощью кварк-глюонного дискриминатора. Это открывает воз-
можности для измерения различных характеристик кварковых и глюонных струй. Обсуждается
методика таких измерений для современных адронных коллайдеров.
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